

### **Amendment 1**

#### **Auto Remediation of Document Accessibility Issues – Questions and Answers**

**Q1. Is the Intellectual Property (IP) retained by the bidder or by the government?**

**A1.** The Contractor retains the IP rights of innovations developed under Innovative Solutions Canada.

For more detail, please refer to the information links below;

[2040 29 \(2008-05-12\) Ownership of Intellectual Property Rights in Foreground Information](#)

*Specifically see the following clause;*

**2040.29.2** Despite the Contractor's ownership of all the Intellectual Property Rights in the Foreground Information, Canada has unrestricted ownership rights in any prototype, model, custom or customized system or equipment that is a deliverable under the Contract, including manuals and other operating and maintenance documents. This includes the right to make them available for public use, whether for a fee or otherwise, sell them or otherwise transfer ownership in them.

[2040 30 \(2008-05-12\) Licenses to Intellectual Property Rights in Foreground and Background Information](#)

**Modification n° 001**

**Remédiation automatique des problèmes d'accessibilité des documents – Questions et réponses**

**Q1. La propriété intellectuelle (PI) est-elle conversée par le soumissionnaire ou pas le gouvernement ?**

**R1.** Dans le cadre du Programme Solutions innovatrices Canada, le soumissionnaire conserve les droits de la propriété intellectuelle des innovations développées.

*Voir spécifiquement la clause suivante;*

**2040.29.2** Toutefois, bien que l'entrepreneur détiennent les droits de propriété intellectuelle sur les renseignements originaux, le Canada possède des droits illimités de propriété sur tout prototype, modèle, système ou équipement fabriqué ou modifié sur mesure qui est un bien livrable en vertu du contrat, comprenant les manuels et autres documents reliés à leur opération et maintenance. Ceci comprend le droit de les mettre à la disposition du public pour son usage contre rémunération ou autrement, et le droit de les vendre ou d'en transférer la propriété.

Pour plus de détails, veuillez-vous référer aux liens ci-dessous;

[2040 29 \(2008-05-12\) Droits de propriété intellectuelle sur les renseignements originaux](#)

[2040 30 \(2008-05-12\) Licences concernant les droits de propriété intellectuelle sur les renseignements originaux et les renseignements de base](#)